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1. Voorwoord

“Bij elkaar komen is een begin, bij elkaar blijven vooruitgang en met elkaar samenwerken is
succes”

2024 was een succesvol en bewogen jaar voor de wijkraad Hillegersberg. De eerste twee jaren
hebben wij als wijkraad de samenwerking opgezocht en daar veel tijd in geïnvesteerd. Nu plukken wij
de vruchten van goede en stevige samenwerkingsverbanden in onze wijk met bewoners,
ondernemers en al onze partners in de wijk waardoor wij van 2024 samen een succesvol jaar hebben
gemaakt.
Voorbeelden van deze samenwerking zijn er zowel op de kleine als grote onderwerpen. Door het
enthousiasme van onze bewoners werden er 43 bewonersinitiatieven gerealiseerd, uiteenlopend van
dansavonden voor en door bewoners, viering van Koningsdag op de Kleiweg, Breedveldsingel en
componistenbuurt, maar ook aan onze eigen Olympische Spelen in de speeltuin 110-Morgen.
Allemaal voorbeelden van initiatieven die zorgen voor samenhorigheid in onze wijk en waar wij samen
met bewoners werken aan een mooie en fijne wijk.

De samenstelling van de wijkraad zelf was aan verandering onderhevig, Wij namen afscheid van
Roelien Beijers en hebben Jan Pierweijer mogen verwelkomen als wijkraadslid. Daarnaast werd
Caroline Engels-Alkemade benoemd tot voorzitter van wijkraad en volgde daarmee Jaco de Hoog op.

De wijkraad Hillegersberg heeft als voornaamste taak de ogen en oren van de wijk Hillegersberg te
zijn. Wij hebben daarom intensief samengewerkt met de gemeente Rotterdam voor de invulling van
het participatieproject Strekkade, waar tijdens een buurtwandeling met bewoners de plannen werden
gepresenteerd en besproken.
Een ander voorbeeld van samenwerking is de betrokkenheid van de wijkraad bij het zoeken naar een
oplossing voor de parkeer- en overlastproblematiek rondom Plaswijckpark. Dit in gezamenlijkheid met
Plaswijckpark, de gemeente Rotterdam en de wijkraad Schiebroek. De bewonersavond op maandag
2 december werd dan ook druk bezocht en er werden veel ideeën door de bewoners aangedragen.
De samenwerking met de ambtelijke werd ook verder geïntensifieerd, wat zorgde voor het uitbrengen
van minder ongevraagde adviezen, maar meer concrete resultaten zoals bijvoorbeeld de rol van de
wijkraad in projecten zoals Plaswijckpark en Steilrand.

Daarnaast bereikte ons op de valreep van 2024 het goede nieuws dat wij in 2025 onze eigen wijkhub
openen aan het Minervaplein. Wij hopen dat onze bewoners, ondernemers, partners en andere
geïnteresseerden hier ons in de toekomst goed weten te vinden zodat wij samen blijven werken aan
onze wijk, Hillegersberg.

Caroline Engels-Alkemade
Voorzitter wijkraad Hillegersberg
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2. Participatie

Dit jaar hebben we veel aandacht besteed aan het waar mogelijk betrekken van bewoners op
verschillende manieren bij de werkzaamheden en activiteiten van de wijkraad. Ook is stevig ingezet op
het voeren van overleg met de clusters en onderdelen van de gemeentelijke organisatie. Deze
contacten waren er ook met het Hoogheemraadschap van Schieland en de Krimpenerwaard en de
Metropoolregio Rotterdam Den Haag. Deze wijze van betrekken, overleggen en handelen heeft effect
en resultaat opgeleverd. Wij zijn daar positief over. Deze wijze van werken betekent tegelijk wel een
forse aanslag op aandacht, energie en tijd van wijkraadsleden.

Niet alles lukt in één keer of is gelijk succesvol, maar volharding en vooral het positieve gesprek met
aandacht voor elkaars inbreng, respect voor elkaars achtergrond en mogelijkheden blijkt tot feitelijke
resultaten te leiden. Niet alles wordt opgelost zoals gewenst, maar een duidelijke en herkenbare uitleg
van het waarom leidt ook tot acceptatie.

Deze inzet en wijze van werken, waarbij betrokkenheid in de wijk en aandacht voor opkomende
vragen en verzoeken voorop staat, heeft ertoe geleid dat minder ingezet is en ook hoefde op
ongevraagde adviezen.

110-Morgen
Waar een klein gebied groot in kan zijn: 110-Morgen is een wijk op zich. Veel bewoners voelen zich
betrokken bij de wijk en dat ziet de Bewonersorganisatie 110-Morgen ook terug in de 50 vrijwilligers.
Enkele dingen willen we hier even apart benoemen: het BuurtVerbeterPlan, het Huis van de Wijk
Arcadia met de Plaza, Speeltuin & Kinderkamer 110-Morgen en de Wijkhub Hillegersberg met het
Huis van de Wijk.

Het jaar 2024 is een jaar geweest in 110-Morgen waarin veel is gebeurd. Nieuwbouwplannen voor de
locatie Apollostraat zijn ingediend, maar hebben door het indienen van bezwaren vertraging
opgelopen. De verwachting is halverwege 2025 te starten met de bouw.
De Cliostraat is het vervolg en de volgende fase. Tweederde van de bewoners zijn verhuisd en het
loopt voorspoedig. Wij hopen in 2025 inzicht te krijgen wat de nieuwbouw zal worden.

Met het ambitieplan van de wijk is gestart en voor de zomer van 2025 moet het af zijn. Vanuit het
BuurtVerbeterPlan is al een mooie start gemaakt. Er is een prikgroep die regelmatig het zwerfvuil uit
de wijk verzamelt. Een groen-duurzaam groep is men aan het opzetten. Nu nog een groep die voor de
veiligheid opkomt.

Huis van de Wijk Arcadia heeft een jaar
achter de rug waar we U tegen zeggen.

Er zijn ruim 14.000 bezoekers binnen
geweest voor de vele activiteiten,
voornamelijk gericht op ouderen.
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Daarnaast is de speeltuin 110-Morgen weer speeltuin geworden 
en is de eerste stap gezet voor een speeltuin inclusief, dat 
betekent een speeltuin ook voor kinderen met een beperking. 
Eerste aanzet was de plaatsing van een carrousel voor rolstoelen 
én valide kinderen.

Voor het jaar 2025 staat op de planning minimaal nog één maar 
het liefst twee toestellen erbij of ter vervanging te realiseren.

Een hele mooie activiteit in 2024 
waren de olympische 
speeldagen. Twee dagen allerlei 
spelletjes doen en blijven 
overnachten, wat een mooi 
succes. 

Het deel Huis van de Wijk Gro-up/Dock, verhuist van Arcadia naar 
het Minervaplein 92 en trekt in bij de Wijkhub Hillegersberg. Hiermee 
laat Hillegersberg zien dat een Huis van de Wijk niet plaatsgebonden 
is, maar daar is waar de bewoners zijn.

Plaswijckpark
Begin 2023 hebben de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek met een ongevraagd advies het initiatief
genomen richting het college om te komen tot een aanpak van de parkeer- en andere overlast die
door bezoeker van Plaswijckpark in de openbare ruimte en soms op particulier terrein in de ruime
omgeving veroorzaken. Verzocht werd om een bestuurlijke opdracht voor zowel een structurele
oplossing als aanpak van de overlast in de dagelijkse situatie. Overlast die niet alleen het parkeren
betreft, maar ook het achterlaten van rotzooi op daarvoor niet bedoelde plekken. Met name in het
hoogseizoen gedurende de zeer drukke dagen is deze overlast aanzienlijk.

De inzet om te komen tot een structurele oplossing en een effectief beheerplan speelt al langere tijd.
Dat heeft de beide wijkraden niet weerhouden om te melden aan het college dat het tijd, nodig en
mogelijk is om tot actie te komen. Daarbij geholpen door het coalitieakkoord waarin staat dat “de
laagdrempelige voorzieningen zoals Diergaarde Blijdorp en Plaswijckpark belangrijk zijn voor de stad”.

De wijkraden hebben het college uitgenodigd om hier consequenties aan te verbinden. Het heeft effect
gehad. Een bestuurlijke opdracht is gegeven en heeft na uitvoerig intern overleg in de gemeentelijke
organisatie en met beide wijkraden tot de vorming van een projectteam. Deze heeft de opdracht om in
goed overleg en samenwerking met Plaswijckpark, de beide wijkraden, bewoners en andere
belanghebbenden te komen tot een aanpak en oplossing voor de lange termijn en maatregelen voor
de dagelijkse problematiek in de vorm van een beheerplan. In een bestuurlijk overleg van het bestuur
van het Plaswijckpark en de toenmalige (eerstverantwoordelijke) wethouder Karremans is dit
bevestigd, waarbij inzet van beide kanten in goed overleg met de wijkraden en met betrokkenheid van
de bewoners als uitgangspunt is vastgelegd.
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Dit alles heeft geresulteerd in een gezamenlijke
bewonersbijeenkomst op 2 december georganiseerd
door de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek met
deelname van bestuur en directie Plaswijckpark, de
gemeentelijke projectleider en de wijkraden
Hillegersberg en Schiebroek.

Het was een levendige bijeenkomst met actieve
deelname van ruim 120 bewoners uit de directe
omgeving. Naast een stevige kritische noot, werden
ook suggesties voor de lange termijn en maatregelen
voor de overlastgevende perioden ingebracht.

Het was een constructieve bijeenkomst met enkele
belangrijke resultaten.

1. Plaswijckpark en de gemeente gaan gezamenlijk
opdracht geven voor onderzoek naar een
structurele oplossing voor de parkeerproblematiek.

Door het college is als uitgangspunt meegegeven dat de oplossing zoveel mogelijk op eigen
terrein van Plaswijckpark wordt gevonden. Dat betekent dat allereerst gekeken wordt naar de
mogelijkheden op het huidige tennispark. Een terrein dat eigendom is van Plaswijckpark.

Als belangrijke randvoorwaarde is verder meegegeven dat ook een structurele oplossing wordt
gevonden voor LTC Plaswijck '62, de tennisvereniging, de huidige gebruiker op deze locatie. Die
oplossing kan gevonden worden op dit terrein of elders.

2. Er komt een Klankbordgroep Plaswijckpark met bewoners, de wijkraden Hillegersberg en
Schiebroek, Plaswijckpark en de gemeentelijke projectorganisatie. Daarin wordt overleg gevoerd
over de (tijdelijke) beheermaatregelen om de overlast van parkeren en vervuiling tegen te gaan.

De Klankbordgroep is begin 2025 gevormd met als doel om voor aanvang van het hoogseizoen te
komen met een beheerplan. Dit beheerplan wordt gedeeld met de omwonenden en na de
zomerperiode geëvalueerd.

Het beheerplan is een levend document dat op basis van ervaringen wordt bijgesteld. In het
beheerplan gaat het om zowel de inzet vanuit Plaswijckpark als vanuit verschillende gemeentelijke
onderdelen.

3. Afgesproken is om op verschillende manieren te zorgen voor informatievoorziening om bewoners
niet alleen te informeren, maar ook te betrekken bij de ontwikkelingen. Onderdeel daarvan is het
organiseren van volgende bewonersbijeenkomsten voorafgaand en na afloop van het
zomerseizoen.

Om samen voorbereidingen te treffen en de afgesproken acties met elkaar in goede banen te leiden
fungeert vanaf september een overleggroep met Plaswijckpark, de gemeentelijke projectorganisatie,
de wijkmanagers Hillegersberg en Schiebroek en de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek.
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Rotterdam The Hague Airport (RTHA)
Het jaar 2022 stond in het teken van het veelbesproken en mislukte participatietraject ten behoeve van
de aanvraag van een nieuw Luchthavenbesluit. In het wijkverslag over 2023 hebben we daarover een
terugkoppeling gegeven zonder dat sprake was van een aanvraag. Eind 2023 is door RTHA kenbaar
gemaakt dat ook in 2024 de aanvraag niet afgerond zal zijn, mede als gevolg van een nieuwe
rekensystematiek voor geluidsbelasting en de verschillende scenario’s (o.a. groei/krimp/gelijkblijvend
scenario) die in een MER uitgewerkt moeten worden.

De bijgestelde ambitie van RTHA om eind januari 2025 de aanvraag in te dienen, wordt echter
wederom niet gehaald. De luchthaven geeft recent aan dat:
‘De afronding van het concept MER en vervolgens de beoordeling van het nieuwe concept door het
bevoegd gezag meer tijd heeft gekost dan eerder werd verwacht. Ook wordt goed gekeken welke
laatste ontwikkelingen onder andere in rekenvoorschriften en rechtspraak nog kunnen en/of moeten
worden meegenomen in het MER en de aanvraag. De streefdatum eind januari zullen we niet gaan
halen. Een nieuwe streefdatum is op dit moment nog niet af te geven omdat we de doorlooptijd van de
laatste wijzigingen nog in kaart aan het brengen zijn’.
Wederom uitstel dus, zonder dat een nieuwe datum bekend wordt gemaakt. Wij zijn en blijven alert!

De wijkraden Schiebroek en Hillegersberg trekken met betrekking tot de RTHA gezamenlijk op. Wij
zijn dan blij dat Dirk Breedveld, lid van de wijkraad Schiebroek en al jaren actief als plv. CRO-RTHA
bewonersvertegenwoordiger namens de gemeente Rotterdam en daarvoor als bestuurslid van de
BTV, in 2023 als CRO-RTHA bewonersvertegenwoordiger namens de Gemeente Rotterdam is
geïnstalleerd. In 2024 is hij voorzitter geworden van Stichting Abrel. Deze stichting staat
bewonersvertegenwoordigers van Regionale Luchthavens in Nederland met raad en daad bij. Een
belangrijke en uitdagende functie. Met deze benoemingen is voor de wijkraden Schiebroek en
Hillegersberg kennis en ervaring op dit belangrijke dossier geborgd.

In 2024 zijn, in tegenstelling tot 2023, door de beide
wijkraden geen gezamenlijke adviezen ingediend met
betrekking tot de RTHA. We blijven in afwachting van de
aanvraag Luchthavenbesluit, waar wij zeker weer op
zullen reageren met een zienswijze namens beide
Wijkraden. Dat neemt niet weg dat de ontwikkelingen op,
rond en met betrekking tot de luchthaven worden gevolgd.

Zo blijven we aandacht hebben voor de aanwezigheid van
en gevolgen voor de gezondheid van ultrafijnstof
samenhangend met het vliegverkeer.

Wij volgen het verloop van ontwikkelingen als
het BurgerMeetNet Geluid RTHA, het
onderzoek naar PFAS verontreiniging op het
vliegveld en de realisatie van een
waterstoftankstation.

Op 16 april hebben de wijkraden Schiebroek,
Hillegersberg en Overschie een werkbezoek
gebracht aan Rotterdam The Hague Airport
waarbij na de informatie en discussie over de
ontwikkelingen van RTHA en de
voorbereiding van de MER, de airside en
bijbehorende gebouwen werden bezocht.
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Freericksplaats
Het opknappen van de Freericksplaats, het hart van het winkelgebied Hillegersberg, is al jaren een
discussiepunt. Met veel enthousiasme is in 2021 begonnen met het maken van een plan om de straat
een vriendelijker uitstraling te geven. Met bewoners en ondernemers heeft overleg plaatsgevonden en
een bespreekvoorstel werd gemaakt. In 2023 bleek na de raadpleging van ondernemers en bewoners
dat geen gedeeld resultaat kon worden bereikt. Daarop is de wijkraad gevraagd het gesprek vlot te
trekken om te komen tot een voorstel op basis waarvan met ondernemers en bewoners het goede
gesprek kan worden gevoerd.

Dit verzoek is door de wijkraad opgepakt. Dit jaar heeft meermalen overleg plaatsgevonden met de
projectleider, de landschapsarchitect, de wijkmanager en BIZ Hillegersberg om te komen tot een
inrichting van de Freericksplaats die voldoet aan zoveel mogelijk wensen van bewoners en
ondernemers. Het resultaat van dit overleg leek een kanshebbend voorstel voor alle partijen. De check
op de uitvoering leverde echter een enorme deceptie op. De financiering was toegezegd als
wijkverrijkingsproject. Bij toetsing van het voorbereidde voorstel bleek dat niet werd voldaan aan de
randvoorwaarden van een wijkverrijkingsproject. Een stevige aanpassing bleek nodig om daar alsnog
aan te kunnen voldoen. Dat is gebeurd met de afspraak dat de onderdelen die nu niet kunnen worden
meegenomen op de lijst voorstellen van de wijkraad worden geplaatst om verder te worden
besproken. Daarmee wordt de aanpassing gesplitst in korte en langere termijn. De langere termijn
wordt betrokken bij de verdere verbeteringen en het toekomstbestendig maken van het winkelgebied
Hillegersberg. De uitvoering van het wijkverrijkingsproject Freericksplaats wordt komend jaar
uitgevoerd na overleg met bewoners en ondernemers.

Visie Kleiwegkwartier
Het winkelgebied Kleiwegkwartier is aangewezen als vitaal kerngebied. Het gaat om de Kleiweg,
Uitweg, Bergpolderplein, het winkelgedeelte Straatweg en het begin van de Kootsekade. Het is een
winkelgebied met een gevarieerd aanbod van detailhandel met winkelaanbod voor dagelijkse
boodschappen tot bijzondere aankopen en met een levendige horeca. Hier komen veel verschillende
mensen en uiteenlopende functies bijeen. Niet voor niets is de slogan van het gebied ‘Kleiwegkwartier:
je ontmoet elkaar hier’. Het is de levensader voor een levendig gebied. Tegelijk is duidelijk dat deze
onderhouden moet worden om ook in de toekomst een vitaal winkelgebied te zijn. Het samengaan van
detailhandel, wonen, genieten en ontmoeten behouden én versterken.

Om deze mix van functies te kunnen behouden en verder te ontwikkelen is een Gebiedsvisie Kleiweg
opgesteld in samenwerking tussen BIZ Kleiwegkwartier, Wijkraad Hillegersberg en gemeente
Rotterdam en op basis van participatie met de buurt: bewoners, ondernemers en eigenaren.

Twee participatiedagen zijn gehouden waarvoor
uitnodigingen huis-aan-huis zijn verspreid.
De eerste dag werd gebruikt om informatie op te
halen. In totaal hebben meer dan 300 mensen hun
ideeën ingebracht.
De tweede inloopdag werd de voorlopige gebiedsvisie
gepresenteerd. Zeker 100 mensen hebben daaraan
deelgenomen.
De Groenclub Kleiwegkwartier heeft een idee
ingeleverd over aanpassing van het Bergpolderplein.
Dat is bij de visievorming nadrukkelijk betrokken.

De definitieve Visie Kleiwegkwartier is aan het einde
van het jaar vastgesteld. Het vormen van een
gezamenlijke toekomstvisie is een belangrijke stap
om verandering in gang te zetten in het winkel- en
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woongebied. Tegelijkertijd is het maken van een plan pas het begin: daadwerkelijke uitvoering van de
visie vraagt om actie van alle betrokken partijen.

Met het oog daarop zijn in het plan ook twaalf Uitvoeringsprojecten opgenomen waarbij zowel naar
urgentie als uitvoeringstermijn is gekeken. Het is belangrijk dat zo snel mogelijk veranderingen
zichtbaar zijn. Dat enthousiasmeert en maakt duidelijk dat we met elkaar stappen zetten.

Steilrand
Het is een bijzonder landschap dat je kan zien als je het weet. Het is de Steilrand ontstaan tijdens de
veenafgraving. Het is een 13,5 km lange oever van de voormalige veenplassen en loopt van de Schie
in Overschie via Schiebroek naar de Rotte in Hillegersberg. Inzet is om de Steilrand aantrekkelijk te
maken voor recreatie door de verschillende onderdelen aan elkaar te verbinden en op die manier ook
de biodiversiteit te bevorderen.

Een belangrijk deel van de Steilrand ligt in Hillegersberg. Van de Erasmussingel via de Ringdijk, het
Melanchtonpark en de Streksingel richting de Rotte bij het Boterdorpse Verlaat. De wijkraad is
betrokken bij de inspanningen rondom de Steilrand. Versterking van het bijenlint bij de Erasmussingel
en de Ringdijk dat een probleem is vanwege de oversteek bij de aansluiting op de Ringdijk. zoektocht
om een doorgaande route te realiseren door het Melanchtonpark, waarbij de wijkraad aandacht vraagt
voor verbetering van de gebruiksfunctie. Niet alleen ruimte voor loslopende honden en gevarieerd
groen, maar ook het inpassen van een trapveld voor de jeugd uit het naastgelegen Oud Hillegersberg
waar de jeugd tussen 10 en 16 jaar geen enkele buitenspeelmogelijkheid hebben. De wijkraad ziet
ook kansen om de oversteek van het Melanchtonpark richting Streksingel langs de Bergse Dorpstraat
bijenproof te maken door het plaatsen van bomen en aanpassing van het kruispunt dat moet worden
gepasseerd.

Het voorgaande zijn toekomstplannen die hopelijk een vervolg zijn op de aanpak van drie openbare
toegankelijke plekken aan de Strekkade tussen de Weissenbruchlaan en de Boterdorpse Verlaat. Op
23 mei heeft de wijkraad in overleg met de projectorganisatie Steilrand een bewonersbijeenkomst
georganiseerd. Na een gezamenlijke wandeling langs de drie plekken was er een levendige
inhoudelijke discussie bij scoutingvereniging Cornelis Tromgroep aan de Strekkade. Een intensief
overleg over de aanpak van drie verwaarloosde plekken. Een verbeterde, meer toegankelijke
inrichting waarbij het zicht op de Bergse Voorplas wordt hersteld. Positieve reacties werden
gecombineerd met vrees op overlast van hangjeugd en verblijf vanaf het water. Het tegengaan van
hangjeugd is lastig. Geen verlichting, verscherpte controle en adequate actie op meldingen zijn
elementen om dit aandacht te geven. De toegang vanaf de plas is door aanpassing van de plannen
onmogelijk gemaakt doordat de aangelegde oeverbescherming aanleg vanaf het water onmogelijk te
maken.

De betrokkenheid van de bewoners heeft geleid tot aanpassing van de plannen. De mogelijkheid tot
aanleg vanaf de plas is geschrapt. Gehoor is gegeven aan het pleidooi om de werkzaamheden vanaf
het water en niet via het voetpad Strekkade uit te voeren.

Natuurlijk waren er ook verzoeken tot aanpassing van zaken die buiten het project vallen: verbetering
van het looppad, aanbrengen van voorziening om het fietsen daarop tegen te gaan, ecologische
verbetering van de Boezemvaart naast de Strekkade, onderhoud, verbetering en een veiliger
Beatrixplantsoen. Deze punten zijn door de wijkraad opgepakt als bespreekpunten met Stadsbeheer.

Heel positief is dat niet allen een gezamenlijke uitnodiging voor de bewonersbijeenkomst is verspreid.
Ook hebben de projectorganisatie Steilrand en de wijkraad een terugblik op de wandeling en de
bewonersbijeenkomst opgesteld waarin de vele vragen en opmerkingen werden voorzien van een
reactie. Aangegeven werd hoe de inbreng is verwerkt door aanpassing van de plannen en op welke
wijze andere punten zijn genoteerd voor vervolgoverleg van de wijkraad met het cluster Stadsbeheer.
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Betaald parkeren
Na de invoering in het Kleiwegkwartier was het de beurt aan de Straatweg en omgeving. De wijkraad
heeft een uitvoerige participatie georganiseerd met de bewoners, ondernemers en instellingen in het
gebied, maar ook in het naastgelegen Oud Hillegersberg. Het advies om de invoering te doen na
afronding van de rioleringswerkzaamheden in Oud Hillegersberg werd niet opgevolgd. Een
pragmatische oplossing voor de bewoners van de eilandjes in de Bergse Plassen werd voorgesteld en
overgenomen. Dat gold ook voor het advies tot aanpassing van het parkeerbeleid en de verordening.
Met ingang van 1 januari 2024 is het gewijzigde parkeerbeleid van kracht. Voortaan is er recht op één
permanente parkeervergunning op straat, ook als voor de eerste auto een oprit, inrit of carport
beschikbaar is.

De door de wijkraad uitgesproken verwachting dat na invoering van betaald parkeren op de Straatweg
daar parkeerruimte ontstaat terwijl in Oud Hillegersberg de parkeerdruk alleen maar toeneemt, is
helaas realiteit geworden. De noodzaak om na afronding van de rioleringsprojecten na te denken over
de verkeerscirculatie en het parkeren in Oud Hillegersberg is alleen maar toegenomen. Het is van
belang om daarbij afstemming te plegen met de aanpak van de parkeeroverlast Plaswijckpark.

In juni en juli is intensief overleg gepleegd over de uitvoering van het parkeerbeleid in de zijstraten van
de Straatweg. De bewoners in de Bergse Plaslaan, Plaszicht en Wilgenoord werden geconfronteerd
met een niet vooraf besproken aanpassing van de parkeerplekken in deze zijstraten. Een stevige
discussie was het resultaat, waarbij door de bewoners de hulp van de wijkraad werd ingeroepen. Dat
is gedaan. Overleg is gevoerd met de Parkeerafdeling, Stadsbeheer en de bewoners. Uiteindelijk is
de parkeersituatie die al langer bestond en tot ieders tevredenheid functioneerde niet aangepast, maar
gelegaliseerd. Daardoor kan ook in die straten het parkeerbeleid worden gehandhaafd zonder dat de
bestaande parkeerruimte en parkeerpraktijk behoefde te worden gewijzigd. Het is een mooi succes.

Rozenlaan
Al jaren is de verkeersnelheid op de Rozenlaan een doorn in het oog. Zowel in de richting van de
Rozenlaanbrug als bij het er vanaf komen wordt veel te hard gereden. Gevaarlijk voor overstekende
fietsen, maar zeker ook voor de kinderen die moeten oversteken naar hun basisschool.

Samen met de afdeling Mobiliteit heeft de wijkraad op 11 september in de Oranjekerk een
bewonersavond georganiseerd. De mogelijkheid was ontstaan om een aantal snelheidsbeperkende
maatregelen te nemen. Met de zeker 50 aanwezige bewoners werd gesproken over de aanleg van
enkele drempels. Het aanpakken van de onveilige situatie werd onderschreven, maar tegelijk werd
door bewoners bezorgd gevraagd wat het effect kan zijn op de houten paalfunderingen onder de
naastliggende huizen. De voorstellen en opmerkingen van de aanwezige bewoners worden gebruikt
bij de verdere vormgeving van de verkeersmaatregelen. In overleg met het funderingsloket is besloten
om eerst onderzoek uit te voeren naar het mogelijke effect op de houten paalfunderingen voordat
verdere stappen worden uitgevoerd. Het resultaat was aan het eind van het verslagjaar nog niet
beschikbaar.

Werkbezoek wethouder Robert Simons
Op 12 juni was het werkbezoek van wethouder Robert Simons. Dit keer ontvingen we hem op de
Straatweg en liepen gezamenlijk via het kruispunt Straatweg-Kleiweg naar Koffiecafé en
Kinderboekenwinkel Ver van Hier op de Kleiweg. De wethouder kon op die manier de onveilige
oversteek zelf ervaren en ook de onhandige plek waar de OV-halte staat op een manier waarop
bewoners met een rollator of kinderwagen onmogelijk kunnen instappen.

Bij Ver van Hier werd onder het genot van een kop koffie een toelichting gegeven op de
totstandkoming en de inhoud van de Visie Kleiwegkwartier.
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De voettocht over de Kleiweg werd vervolgd richting het
Bergpolderplein waarbij een verdere toelichting op de Visie
werd gegeven. Op het Bergpolderplein werd aandacht
gevraagd voor een verbeterde inrichting van het plein.

Werkbezoek A16
Op 20 juni werd samen met o.a. de wijkraad Schiebroek een
werkbezoek gebracht aan de aanleg A16, ook wel Groene
Boog genoemd.

Na een uitleg over de werkzaamheden, de stand van zaken
en de komende activiteiten was het tijd om een bezoek te
brengen aan de nieuwe Rottetunnel.

Werkbezoek wethouder Said Kasmi
Het bezoek van onze wijkwethouder was op 5 december. Wij hebben hem onthaald bij de
bewonersorganisatie 110-Morgen waar hij werd geïnformeerd over hun activiteiten en de
samenwerking met Habion en de wijkraad. De Belbus voor wijkvervoer in Schiebroek en Hillegersberg
zijn hun buren aan het Minervaplein. Deze hebben hun activiteiten over het voetlicht gebracht. Na een
kort bezoek aan de op dat moment nog niet geopende Wijkhub Hillegersberg aan het Minervaplein,
werd een tocht gemaakt met de wijkbus.

De tocht gaat verder via de Bergse Dorpstraat om de
verrommeling, waar toch echt iets aan gedaan moet worden, te
laten zien. Bij Kerkstraat 12 is aandacht gevraagd om hier een
cultuurhuis van te maken als vervolg op de tijdelijke bewoning
door enkele kunstenaars. Gevraagd of in ieder geval overleg kan
plaatsvinden voordat over verkoop wordt gesproken.

Een bezoek aan Ver van Hier op de Kleiweg was de volgende
ankerplaats. Bij een kop koffie werd toelichting gegeven op de
Visie Kleiwegkwartier, waarna tijdens de wandeling over de
Kleiweg naar het Bergpolderplein een en ander ook zichtbaar
kon worden gemaakt. Op het Bergbolderplein werd aandacht
gevraagd voor de herinrichting van het plein. Om het plein een
stevige buurtfunctie te kunnen geven werd gewezen op de
mogelijkheid om het monumentale elektriciteitshuisje te
integreren en een meer actieve functie te geven.
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Cultuur
Cultuur (of liever gezegd: ‘kunst’) neemt een belangrijke plaats in tussen de doelen die de wijkraad
zich heeft gesteld. Ondanks het feit dat er veel kunstenaars en andere makers in de wijk wonen, en
veel bewoners van de wijk een grote interesse hebben in kunst en cultuur trekken de meeste mensen
(noodgedwongen) naar het centrum van de stad.

Als wijkraad nemen we het initiatief om makers, organisatoren en mensen vanuit de gemeente,
welzijnsorganisatie en woningbouwvereniging samen te brengen om met elkaar te bespreken hoe we
meer kunst in de wijk kunnen krijgen en houden. Dit doen we natuurlijk in samenwerking met onze
cultuurregisseur en we trekken hier samen op met onze buren in Schiebroek. We hadden in 2024 een
grote bijeenkomst gepland, die tot twee keer toe door omstandigheden niet door kon gaan. De doelen
blijven echter ook in 2025 overeind en zal in het voorjaar van 2025 leiden tot die eerder geplande
brede bijeenkomst over kunst en cultuur in Hillegersberg en Schiebroek.

Openbaar Vervoerplannen
Op 15 maart werden drie concept-vervoerplannen voor 2025 voor metro, tram en bus voorgelegd aan
de wijkraden. Door de korte reactietermijn was het niet mogelijk om enige vorm van raadpleging te
organiseren. In het op 3 april uitgebrachte advies is daar ook op ingegaan. De wethouder werd
gesteund voor zijn reactie richting de MRDH dat de gegeven reactieperiode onvoldoende biedt.
Vervolgens hebben wij kritisch gereageerd dat de geboden twee weken aan de wijkraden
onvoldoende is om bewoners te betrekken. Aangegeven is dat de wijkraden in een vroegtijdig stadium
geïnformeerd moeten worden dat een adviesaanvraag in de planning zit. Dat geeft de wijkraden dan
de mogelijkheid om raadpleging van bewoners, organisaties en ondernemers voor te bereiden. Op die
manier kan ondanks een korte reactietermijn een minimale raadpleging worden georganiseerd.
Inhoudelijk werd aandacht gevraagd voor het rijschema van de tramlijnen 4 en 6 zodat een betere
spreiding in het uur wordt gerealiseerd.

Wijk aan Zet! en Bewonersinitiatieven
Rond de jaarwisseling werd advies uitgebracht over de financiële kaders van bewonersinitiatieven. In
vervolg hierop heeft de wijkraad een splitsing gemaakt in het budget tussen een budget voor de
(meer) incidentele en budgetruimte voor terugkerende bewonersinitiatieven. Daaronder valt ook de
ondersteuning van de bewonersorganisaties. Met de verschillende bewonersorganisaties in de wijk
wordt actief samengewerkt en periodiek overleg gevoerd.

In de Margrietbuurt is ook een Buurt Bestuurt groep die na enige tijd van inactiviteit weer bijeen is
geroepen. Het initiatief is genomen vanuit de wijkraad om ook daar een aanspreekpunt te hebben.
Traditiegetrouw is de wijkagent hierbij betrokken. Samen met de Groenclub Kleiwegkwartier is een
voorstel besproken over vergroening van de Bergse Rechter Rottekade. Tegelijk met vergroening is
het mogelijk een verbetering van de rijweg te realiseren. Een rijweg die nu onnodig breed is en na
versmalling niet alleen ruimte biedt voor vergroening, herstel van het voetpad en wellicht het plaatsen
van enig speeltuig. Aandacht is gevraagd voor de wens om het verdiepte fietspad onder de spoor- en
snelwegtunnel weer op maaiveldniveau te brengen. Het zou de mogelijkheden voor inrichting en
gebruik van dit deel langs de Rotte duidelijk verbeteren.

Ook op andere wijze is in het verslagjaar aandacht besteed aan de ontwikkeling van Wijk aan Zet! als
onderdeel van het Rotterdamse bestuursmodel. Waar mogelijk gebruikt de wijkraad de mogelijkheden
om verbinding te leggen tussen bewoners, ondernemers en instellingen in de wijk en de ambtelijke
uitvoeringsorganisatie. De wijkraadsleden nemen actief deel aan overleg met de clusters, zowel op
wijkniveau als op stedelijk niveau. Het gesprek wordt aangegaan en de bijeenkomsten die worden
georganiseerd vanuit de clusters worden actief bezocht.
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Deelgenomen werd op 23 maart aan de eerste Wijkradenbijeenkomst in Arminius. Een geslaagde
bijeenkomst waar een actieve bijdrage aan is
geleverd zowel in de voorbereiding als inhoudelijk op
de dag zelf.

Op 13 mei is de Leernetwerkdag Wijk aan Zet!
bezocht. Actief werd meegedaan aan de
evaluatiebijeenkomst op 3 juli over de
Wijkactieplannen.

Natuurlijk waren er ook dit jaar weer
bewonersinitiatieven die positief werden beoordeeld
en voor een bijdrage in aanmerking komen. Een
overzicht is te vinden in Bijlage 1.

Bewonersinitiatieven zijn vooral gericht op activiteit en
ontmoeting in de eigen buurt. Een heel interessant
initiatief is de openstelling van Verborgen Tuinen op 1
en 2 juni. Op die dagen kom je op bijzondere plekken
in de wijk die anders niet toegankelijk zijn.

Schiebroek Hillegersberg Solidair

Stapsgewijze opbouw
In het najaar van 2022 is vanuit de Bewonersorganisatie Leven in Schiebroek (LiS) het initiatief
genomen om wijkbewoners die het meest hadden te lijden van de hoge energieprijzen en inflatie een
steuntje in de rug te geven. Onder het motto ‘Schiebroek Solidair’ is daarom een crowdfunding
georganiseerd. Wat betreft besteding van de gedoneerde bijdragen is de wijkraad verzocht het
initiatief te nemen om te komen tot een “taskforce” met een tweeledig doel: een optimale besteding
van de ingezamelde gelden en het verkrijgen van een beter inzicht welke initiatieven nog meer in de
wijk werden ondernomen om bewoners te ondersteunen. In het aldus ontstane platform Schiebroek
Solidair zijn vanaf het begin naast de wijkraad en de bewonersorganisatie LiS, de
woningbouwcorporaties, de welzijnsorganisatie, het Buurtbedrijf en kerken vertegenwoordigd. Vanuit
de ambtelijke organisatie wordt de ondersteuning verleend.
Het platform zou een meer structureel karakter dienen te krijgen.

Pendeldienst cliënten voedselbank
Eind 2023 heeft de Voedselbank Rotterdam het uitgiftepunt Schiebroek aan de Asserweg gesloten.
Vanuit het platform is vervolgens actie ondernomen om de gevolgen van de sluiting voor de cliënten
van de voedselbank zoveel mogelijk te beperken. Die problematiek betreft onder meer het vervoer van
cliënten die fysiek en/of financieel daartoe niet in staat bleken om naar de nieuwe Voedselbank-
supermarkt in Crooswijk en weer terug te reizen.
Door samenwerking met de Stichting Wijkvervoer Hillegersberg-Schiebroek (de BelBus) is het
noodzakelijke vervoer naar Crooswijk tot stand gekomen. Deze pendeldienst kon in 2024 worden
gecontinueerd. De financiering van de pendeldienst en de daarover met de gemeente gemaakte
afspraken wat betreft de dienstverlening door de BelBus vroegen in 2024 enkele malen de aandacht.
Voor cliënten van de voedselbank wordt vanaf november 2023 met vrijwilligers van het voormalige
uitgiftepunt Schiebroek maandelijks een extra uitgiftedag georganiseerd. Dit is in aanvulling op de
producten van de Voedselbank-supermarkt in Crooswijk en is mogelijk door ondernemers,
particulieren en in kerken beschikbaar gestelde producten. In de laatste twee maanden van 2024
waren zelfs voldoende producten beschikbaar om in december en januari twee uitgiftedagen mogelijk
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te maken. Vanuit het platform wordt ook het in het gebied actieve particuliere initiatief van de Stichting
Uitdeelpunt Schiebroek van Loes Zwarts ondersteund. Beide voedseluitdeelpunten hebben als
werkgebied en ook deelnemers vanuit Schiebroek en Hillegersberg.

Huisvesting Uitdeelpunt
Het onderkomen aan de Asserweg moest in het voorjaar van 2024 worden verlaten. Rijndam
Revalidatie aan de Ringdijk kon gelukkig ruimte aanbieden waardoor vanaf mei daar maandelijks een
uitgifte mogelijk is. Die nieuwe locatie zou echter maar tijdelijk beschikbaar zijn. Hierna zou het
uitdeelpunt opnieuw moeten verhuizen; deze was in het verslagjaar nog niet bekend.

Samen verder in een stichting
Eind 2023 zijn ook de wijkraad Hillegersberg, de Bewonersorganisaties110-Morgen en de
Bewonersorganisatie Kleiwegkwartier aangehaakt. Op die manier is het platform Schiebroek
Hillegersberg Solidair (SHS) tot stand gekomen. Op 2 augustus 2024 heeft dit platform met het
passeren van de notariële akte een rechtspositionele status van stichting gekregen.

Doel van de stichting SHS is om bewoners in Schiebroek en Hillegersberg die daartoe niet of
onvoldoende zelfstandig in staat zijn, ondersteuning te bieden met het oog op hun bestaanszekerheid en
zelfredzaamheid, alsmede het bevorderen van de sociale samenhang in deze wijken. De stichting richt
zich daartoe op het samenbrengen en bijeenhouden van alle zowel formele als informele organisaties
die zich in die wijken bezighouden met activiteiten en initiatieven op sociaal-maatschappelijk gebied.
Dit om alle beschikbare kennis en ervaring op dat gebied optimaal te kunnen benutten en activiteiten
waar nodig op elkaar af te stemmen. Gezamenlijk optrekken, elkaar versterken, voorkomen van
onnodig dubbel werk maar wel met behoud van de eigen zelfstandigheid en verantwoordelijkheid voor
deelnemende organisaties. Uitgangspunt is de kracht van de samenleving te versterken. Op basis van
gelijkwaardigheid ondersteuning geven en hulp bieden: ‘Niet overkoepelen, maar onderkoepelen’.

Het bestuur telt momenteel vijf leden telt en wordt ondersteund door een aantal adviseurs. De
doelstelling van de stichting krijgt onder meer verder uitwerking door het waar nodig initiëren en
deelnemen aan werkgroepen. Werkgroepen kunnen helpen bij het aanpakken van specifieke
vraagstukken, het organiseren van activiteiten en het bevorderen van samenwerking tussen
verschillende informele en formele partijen.

Schiebroek is een pilotwijk in het kader van projectgroep Bestaanszekerheid (Bestuursopdracht Zorg);
daarmee heeft het werk van de stichting een extra accent gekregen. Inzet is om ook deze activiteit uit
te breiden richting de wijk Hillegersberg. Dat geldt ook voor het Buurtbedrijf dat een doorstart krijgt met
steun van stichting SHS.
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Capita Selecta
Het aantal onderwerpen waar de wijkraad bij betrokken is, is aanzienlijk groter als hiervoor is
toegelicht. Zonder uitputtend te willen zijn kunnen worden genoemd:

- Het aanbrengen van stil asfalt op de Ringdijk. De wijkraad is betrokken bij alle bewonersbrieven
en heeft zijn zorgen kenbaar gemaakt over de omleidingsroutes en de aanduiding daarvan. Heel
nadrukkelijk heeft overleg plaatsgevonden over de veiligheid, zowel de snelheid van het verkeer
als het veilig oversteken zoals bij het Plaswijckpark, het Berg- en Broekpark en Kinderboerderij De
Wilgenhof. Er is alle aanleiding om te vrezen dat de Ringdijk en de Jasonweg een racebaan wordt
voor het autoverkeer zoals dat nu ook al is op de Straatweg, de Ringdijk en de Rozenlaan. Een
concreet zorgpunt is dat het herstel van het fietspad na de werkzaamheden niet blijkt te zijn
opgenomen in de aanbesteding. Aandacht wordt gevraagd dit herstel zo spoedig mogelijk na het
einde van de werkzaamheden te plegen.

- Actief overleg met Stadsbeheer heeft plaatsgevonden samen met de wijkraad Schiebroek over het
vormgeven van de participatie voor de herziening van het Hondenaanwijsbesluit. Hierbij gaat het
om de aanwijzing van gebieden waar honden los mogen lopen en waar geen sprake is van een
opruimplicht.

- De wijkraad is op verschillende manieren betrokken bij de grote rioleringswerkzaamheden in het
Kleiwegkwartier en Oud Hillegersberg.

- Overleg heeft plaatsgevonden over de plaatsing van wijkhubs; een overleg dat wordt vervolgd.
- Betrokkenheid bij diverse bouwprojecten, zoals Ringdijk 84, het Apolloveld in Terbregge en de

Liduinalocatie.
- Betrokkenheid bij de vormgeving van de participatie in het kader van de ontwikkeling van de

Wateratlas Rotte.
- Met Stadsbeheer Gebied NoordWest is ook dit jaar samengewerkt om de activiteit Wijk voor Wijk

vorm te geven en daarover de buurt te informeren. Dit jaar was het Kleiwegkwartier drie dagen vol
activiteit.

- Samen met de wijkraad Schiebroek werd ook een kijkje in de keuken van Stadsbeheer genomen
door op een zaterdag actief met verschillende ploegen aan de slag te gaan in de wijken.

- Met de wijkagent Kleiwegkwartier is in de Oranjekerk een ochtend georganiseerd over het
herkennen en omgaan met babbeltrucs aan de deur en via de telefoon of het mobieltje.

- De wijkraad is ook actief betrokken bij de opknapbeurten van verschillende speelplaatsen en
speelplekken in de wijk waar het gaat om de participatie van niet alleen de volwassen
buurtbewoners, maar vooral ook de gebruikers, de kinderen in de buurt.
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3. Adviezen

Het (on)gevraagd advies geven aan het gemeentebestuur.

Wijk Onderwerp Gevraagd of
ongevraagd advies

Reactie
namens het
college

%
terugkoppeling

1 Hillegersberg Vervoerplannen
2025 Metro, tram en
bus

Gevraagd Ja 100%

2 Hillegersberg Financiële kaders
bewonersinitiatieven

Gevraagd Ja 100%

De wijkraad heeft twee gevraagde adviezen verstuurd en op beide adviezen (100%) heeft een
terugkoppeling plaatsgevonden. Een toelichting op deze adviezen is opgenomen in het voorgaande
hoofdstuk bij de inhoudelijke behandeling van activiteiten van de wijkraad.
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4. Wijkakkoord

Het samen met de gemeentelijke organisatie en wijknetwerken vormgeven van de wijkakkoorden, het
in concept vaststellen van de bij het wijkakkoord horende jaaractieplannen en het monitoren hiervan.
Conform de collegetarget beoordeelt de wijkraad de voortgang van de acties in de 12-
maandsrapportage van het jaaractieplan.

De wijkraad heeft de 12-maandsrapportage van het jaaractieplan 2024 vastgesteld (zie Bijlage 2) met
de volgende verdeling van de kleuren:

Analyse 12-maandsrapportage JAP 2024 Hillegersberg.

Status Aantallen Percentage
Groen 22 76
Oranje 7 24
Rood 0 0

29

- 7 acties op oranje. Dit betreffen acties die doorlopen in het nieuwe jaar:
* Doorontwikkelen buurthubs in Hillegersberg. Deze actie is in goede samenwerking met de
wijkraad gestart. T.a.v. het vervolg is de wijkraad van mening dat zij onvoldoende betrokken zijn
bij locatiekeuze en afwegingen. Loopt door en vraagt ook om een evaluatie.
* Plaswijckpark: in dit stedelijk project is er een grote bijdrage van de wijkraad geleverd in
meedenken en adviseren binnen het project, maar vooral ook in de participatie en communicatie.
O.a. een grote bijeenkomst voor bewoners i.s.m. wijkraad Schiebroek en Plaswijckpark waarin
ideeën zijn opgehaald voor lange en korte termijn als de oproep om mee te doen in een
klankbordgroep beheerplan.
* Tot stand brengen van verkeerscirculatieplannen. Door vertraging in de uitvoering
werkzaamheden als ook het lopende traject rond Plaswijckpark zijn de trajecten voor Oud-
Hillegersberg en Kleiweg Zuid-Oost nog niet opgestart maar zullen starten in 2025.
* Verbetering ontsluiting Ceintuurbaan. Een grote wens van de wijkraad en de buurt met als
achtergrond ook een visie op het gebied rond de Ceintuurbaan. De wijkraad heeft nog steeds de
ambitie dat er een visie op de Ceintuurbaan en omgeving komt. Huidige stand van zaken is dat
binnen de ontwikkeling van SFG-driehoek ook de ontsluiting en de betekenis daarvan voor de
Ceintuurbaan wordt meegenomen. Omdat momenteel nog afstemming en verkenning plaatsvindt
op bestuurlijk niveau is de wijkraad op hoofdlijnen geïnformeerd en bestaat er bij de wijkraad de
behoefte om in 2025 betrokken te geraken bij deze locatieontwikkeling en de consequenties voor
het Kleiwegkwartier en Ceintuurbaan. De ontwikkeling van SFG en de behoeften vanuit de wijk
m.b.t. een visie op ontwikkeling en ontsluiting van Ceintuurbaan zullen vanuit de wijkraad
geagendeerd worden en blijven in het periodieke overleg met Stadsontwikkeling.
* Verbeterideeën ophalen bij bewoners en ondernemers Bergse Dorpstraat. Dit traject start na
besluitvorming vernieuwing Freerickplaats. De vernieuwing Freericksplaats heeft grote vertraging
opgelopen en wordt de besluitvorming verwacht begin 2025. Daarom is de actie t.a.v. de Bergse
Dorpstraat verschoven naar 2025.
* Er zijn twee acties met betrekking tot het tot stand brengen en verbeteren van kunst-en
cultuurnetwerk in Hillegersberg. Eén actie volgt op de andere. De basisactie om te komen tot
concrete voorstellen vanuit een cultuurbijeenkomst is niet uitgevoerd. Er is een poging gedaan om
een bijeenkomst eind 2024 nog te organiseren maar door gebrek aan deelnemers niet
doorgegaan. Voor 2025 zijn de twee acties omgezet naar specifiek een drietal acties en lopen
daarmee door naar volgend jaar.

- 22 acties op groen. Opgemerkt wordt is dat sommige acties deels zijn uitgevoerd en voor 2025
specifieker zijn benoemd. De wijkraad wil zich focussen op wat realiseerbaar is nog komend 1,5
jaar. Bij verschillende acties heeft de wijkraad een nadrukkelijke rol gehad in de advisering,
meedenken en het uitvoeren van het participatietraject en de communicatie daaromheen:



18

Steilrandproject Strekkade, Plaswijckpark, Freerickplaats, Visie op de Kleiweg, De wateratlas voor
de Rotte, handhavingstraject rond de botenhuizen/oevers Bergse Plassen, speelplekken,
Statenlaankwartier, verkeersveiligheid.

- Opgemerkt wordt dat het Jaaractieplan een operationeel document is en de ambitie van de
wijkraad meer is dan deze acties en gaat ook verder dan deze acties. De wijkraad wil vooraf
meedenken om de behoefte van en kennis over de wijk vroegtijdig bij strategische ontwikkelingen
in de wijk in te brengen en mee te werken aan realistische en soms creatieve oplossingen voor de
vraagstukken in de wijk dit kan gaan over o.a. gebiedsontwikkelingen, mobiliteitsvraagstukken
(veiligheid, OV etc.) en vraagstukken rond bijvoorbeeld bestaanszekerheid. Daarom zijn de
periodieke overleggen met de clusters van belang. De wijkraad heeft bij verschillende belangrijke
dossiers in overleg met betreffende ambtenaren, het participatietraject opgezet, uitgevoerd en
gecommuniceerd. Deze samenwerking is steeds weer krachtig gebleken.
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5. Representatie

Bijeenkomsten
De wijkraad Hillegersberg heeft 11 openbare bijeenkomsten georganiseerd in 2024. Tijdens de 11
bijeenkomsten in het gebiedskantoor aan de Argonautenweg waren 28 bewoners totaal in het publiek
aanwezig waarvan 10 bewoners hebben ingesproken. Caroline Engels-Alkemade is tijdens de
openbare bijeenkomst van april 2024 benoemd als voorzitter voor de derde termijn van de wijkraad
Hillegersberg.

4 mei Herdenking
Traditiegetrouw is een bijdrage geleverd aan de 4-mei herdenkingen op het Spinbolplein en in
Terbregge. Bij de bijeenkomst in Terbregge bij het Verzetsmonument nabij de Prinses Irenebrug is
door wijkraadslid Rob Beek een korte herdenking uitgesproken.

Bewoners in het zonnetje
De wijkraad is actief in het aandacht geven van de feestelingen. De viering van de eeuwelingen onder
ons en de diamanten, briljante of zelfs platina huwelijksfeesten laten wij niet ongemerkt passeren.
Indien het niet mogelijk is om een bloemenhulde te brengen, omdat op onze uitnodiging niet wordt
gereageerd, wordt altijd een handgeschreven kaartje met felicitatie en goede wens op de feestdag
bezorgd. Het zijn gebaren die duidelijk op prijs worden gesteld en bij bezoek ook de mogelijkheid biedt
om met wijkbewoners terug te kijken.
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Gebiedspenning Hillegersberg-Schiebroek

De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben in 2024 drie gebiedspenningen uitgereikt om de
betrokken vrijwilligers te bedanken voor hun tomeloze inzet.

Speeltuinvereniging de Torteltuin

Op 2 februari werd in Speeltuin de Torteltuin de gebiedspenning uitgereikt aan de (oud)vrijwilligers.
Stil gestaan werd bij de geschiedenis van deze druk bezochte speeltuin door de buurtjeugd, maar ook
door basisscholen, kinderdagverblijven, kinder- en buitenschoolse opvang en het voortgezet speciaal
onderwijs dat in de buurt en soms verder weg zit. In het begin was het de Bouwspeeltuinvereniging
Melanchton, maar na een ingrijpende aanpassing van de locatie werd het op 7 februari 2018
Speeltuinvereniging de Torteltuin. Een doorlopende speeltuinvereniging die zich aanpast aan de
veranderingen in de tijd.

De heer J.R.H. Schendstok, Bewonersvertegenwoordiger CRO RTHA

De heer Schendstok heeft uit handen van de voorzitter Wijkraad
Schiebroek namens de wijkraden Schiebroek en Hillegersberg de
Gebiedspenning uitgereikt gekregen vanwege zijn jarenlange
onvermoeibare inzet in de Commissie Regionaal Overleg
Luchthaven Rotterdam als vertegenwoordiger. In de CRO heeft
Schendstok zich ingezet voor de belangen van de bewoners in
Schiebroek en Hillegersberg en met name zij die overlast hebben
van de opstijgende, dalende en stationair draaiende vliegtuigen op
Vliegveld Zestienhoven, het huidige Rotterdam The Hague Airport.
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Hillegersbergsche Vrijwillige brandweervereniging De Eersteling

Op vrijdag 25 oktober was in de brandweerkazerne aan de
Frobenstraat het 100 jarig bestaan van de in 1924 opgerichte
Brandweervereniging De Eersteling. De op één na oudste
brandweervereniging in ons land.

Het was een feestelijke bijeenkomst waarbij de voorzitters van
beide wijkraden gezamenlijk de gebiedspenning uitreikten onder
het oog van de net benoemde burgemeester Schouten, die zeer
gewaardeerde feestrede hield richting de aanwezige
brandweervrijwilligers, beroepsmedewerkers en korpsleiding.
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Bijlage 1. Overzicht Bewonersinitiatieven 2024

Bewonersinitiatieven Totaal
110 - morgen, 23-1737 Verbinding door activiteiten        4.150
110 - morgen, 23-1846 Samen flexibel blijven        2.400
110 - morgen, 23-1994 Muziek en Swingen        5.050
110 - morgen, 24-0811 Kas Arcadia           500
110 - morgen, 24-0904 De mooie zomer van 2024        2.450
110 - morgen, 24-0911 Dansen en Swingen op zondagmiddag        5.050
110 - morgen, 24-0990 Recreatieritten           745
110 - morgen, 24-1140 Linedance: Kijken, leren, meedoen           750
110 - morgen, 24-1421 Multicultureel samenzijn        2.245
110 - morgen, 24-1513 Communicatie naar de wijk        8.700
110 - morgen, 24-1549 Verbindend de winter door        2.300
110 - morgen, 24-1614 Dansen en Swingen op zondagmiddag        5.050
110 - morgen, 24-1793 Muzikale zaterdagmiddag        2.400
110 - morgen, 24-1830 Uniek Kerstuitje           303
Hillegersberg, 23-0228 Jaarsubsidie gebiedsorganisatie 2023       -1.227
Hillegersberg, 23-1716 De sociale cohesie in de wijk bevorderen      14.015
Hillegersberg, 23-1884 Blue Monday Run           303
Hillegersberg, 24-0085 De toekomst van Hillegersberg        2.490
Hillegersberg, 24-0563 Rotte Dam Loop - Hillegersberg/Terbregge        2.500
Hillegersberg, 24-0572 Koningsdag 2024        8.000
Hillegersberg, 24-0681 Jazzfestival Hillegersberg      20.000
Hillegersberg, 24-0783 Avond4daagse Hillegersberg-Schiebroek        1.800
Hillegersberg, 24-1142 Boek Hillegersberg-Schiebroek tijdens de wederopbouw        4.000
Hillegersberg, 24-1294 Poëzie Lagogo ~ de bootjes        2.500
Hillegersberg, 24-1618 Sint intocht 2024      14.000
Hillegersberg, 24-1689 Bijdrage voedselpakketten uitdeelpunt (familie Kleijweg)        5.000
Hillegersberg, 24-1690 Bijdrage voedselpakketten uitdeelpunt (Loes Zwarts)        5.000
Hillegersberg, 24-1732 Blue Monday 2025           470
Hillegersberg, 24-1757 Open Studio 't Dorpshuis        2.000
Kleiwegkwartier, 24-0446 Koningsdag in het Kleiwegkwartier        5.390
Kleiwegkwartier, 24-0704 Plantenbieb voor de buurt           935
Kleiwegkwartier, 24-0788 Website Grondwater op peil           131
Kleiwegkwartier, 24-0799 Straatfeest Robijnstraat/Erasmussingel        1.986
Kleiwegkwartier, 24-0921 Buurtbraai en lunch        1.560
Kleiwegkwartier, 24-0922 Muzikale kindervoorstelling ‘Lichtje’        1.250
Kleiwegkwartier, 24-1934 Groenclub Kleiwegkwartier        1.960
Molenlaankwartier, 23-1319 Straatfeest Lijsterlaan            -13
Molenlaankwartier, 24-0003 Koningsdag op de Breedveldsingel        4.500
Molenlaankwartier, 24-0433 Verborgen tuinen        3.000
Molenlaankwartier, 24-1257 Straat BBQ Burgermeester Le Fevre Montignylaan           230
Molenlaankwartier, 24-1619 Molenhoek in wintersfeer        7.950
Terbregge, 24-0440 Seniorendag en spelletjesdag        2.500
Terbregge, 24-1491 kerst knutselen en kerst stukjes maken        2.010

156.333
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Bijlage 2. 12-maandsrapportage Jaaractieplan 2024




 

 

 

 

 

 













 



 

 

 

 

 

 

 

 









 

 
 






 




 




 
 




 




 




 
 




 

 
 






 




 



 




 









 




 
 




 




 

 
 




 





  

 
 






 




 





 
 






  

 

 
 




 




 




 
  





 




 

 
 




 











  

 

 





 







 

 

 




 













 

 

 








 



 

 

 

 





 


 

 

 




 






 

 

 




 





 

 

 

 








 

 

 

  

 

 





 



 

 

 





 




















 

 





 


 




 










 

 

 





 



 

 

 




 



 

 

 

 




 









 

 

 




 





 

 

  

 

 




 





 

 

 





 

 

 

  

 









 

 

 

 





 





 

 

 




 





 

 

 





 





















 

 

 

 





 



 

 

  

 


 

 

  

 

 




 






 

 

 








 





 

 

 




 


 

 

 

  

 


 

 

 




 



 

 

  

 

 




 




 





 

 





 


 

 




